
Ženy ve službě: 58. Catriona Gortonová

Dobré okamžiky jsou mnohem lepší, než jsem si myslela, že je možné, a ty nejhorší okamžiky jsou
mnohem horší – musíš být naprosto přesvědčena o tom, že „tady jsem a nemůžu to udělat jinak” a
Bůh bude ve všem s tebou, dokonce i tehdy, a možná zvláště tehdy, když se ti zdá, že Bůh mlčí, spí
nebo že dokonce chybí.

Ženy ve službě

Baptistická kazatelka Catriona Gortonová

Catriona Gortonová
Řekněte nám o svém povolání být kazatelkou?
Od svých 14 let jsem učila nedělní školu, podnikala jsem týdenní pobožnosti pro dívčí skupinu, vedla
skupiny studující Bibli a zastávala různé role ve sborech, ve kterých jsem byla členem – po celou
dobu jsem měla jistotu, že ordinovaná kazatelská služba není pro mě, navzdory opakovaným
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návrhům na opak. Po vysokoškolském studiu jsem zastávala zodpovědnou pozici profesionálního
inženýra a věřím, že jsem v této funkci sloužila Bohu.

V roce 1997, několik týdnů po mém křtu jako věřícího (byla jsem pokřtěna jako dítě), jsem pocítila
neuvěřitelně silný pocit volání, když jsem si ve svých denních poznámkách přečetla:

„Před Bohem a Kristem Ježíšem, který bude soudit živé i mrtvé, tě zapřísahám pro jeho příchod a
jeho království: Hlásej slovo Boží…“ ( 2 Tim 3,1-5). 

Bylo to, jako by Bůh mluvil přímo se mnou (což není jak moje spiritualita obvykle funguje) a na rozdíl
od křtu, kde jsem se s Bohem hádala nejméně deset let, jsem věděla, že mi nezbývá než vyhovět! Ve
34 letech můj život nabral celkovou změnu směru.

Byly nějaké překážky, které jste musela překonat?
Kazatel a starčovstvo sboru, ke kterému jsem patřila, mě velmi podporovali, ale mezi členy byli lidé,
kteří věřili, že ženy nemohou v církvi převzít žádnou vedoucí roli, natož aby byly ordinovány jako
kazatelky. Trvalo to téměř dva roky, než bylo možné hlasování sboru o uznání mé služby. Poté mi
bylo uděleno kazatelské uznání v Severozápadní baptistické asociaci (NWBA) a pohovor Northern
Baptist College neuvěřitelně potvrzující a pozitivní.

Jako svobodné ženě mi bylo jemně sděleno, že může být pro mě „těžké se usadit“. Měla jsem dvě
vleklé a bolestivé zkušenosti se získáním kazatelského místa – i když chci pokaždé zdůraznit
neuvěřitelnou podporu NWBA a Baptistické asociace East Midland a týmu Národního umisťování
kazatelů. Ty sbory mě odmítly z důvodu pohlaví, rodinného stavu („kdo by dělal domácí práce?“ !) a
nedostatku zkušeností.

Jsem vděčná dvěma sborům, které mě povolaly do kazatelské služby, oba byly s velmi starou historií
a každý velmi odlišný, že přijaly riziko, které mi umožňuje vykonávat službu, o níž se domnívám, že
byla/je plodnou, na každém místě.

Jaké konkrétní dary Vám dal Bůh pro církev?
Vždy bojuji s tím, co mi připadá jako troubení na vlastní trubku! Na začátku své přípravy na službu
bych se soustředila na ‘konkrétní’ schopnosti, jako je kázání, organizační schopnosti atd. O dvacet let
později (eh!), řekla bych houževnatost, učenlivost, prozřetelnost, přizpůsobivost a větší otevřenost
vůči šíři autentického křesťanského výrazu.

Co byste teď udělala, abyste povzbudila mladší ženy, aby zvážily Boží volání do kazatelské
služby?
Jako místní sbor se snažíme povzbudit všechny, muže i ženy, aby objevovali a uplatňovali své dary, a
doufám, že do určité míry budu vzorem pro dívky a mladší ženy. Pravidelně nabízím příležitosti ke
kázání ženám z jiných sborů, které zkoumají Boží povolání a nemají povoleno kázat „doma“. 

Pokud bych u mladé ženy cítila výzvu k ordinované kazatelské službě, snažila bych se s ní cestovat
jako mentor a jako rovnocenný partner, nabízející podporu, povzbuzení a příležitosti učit se a růst,
plakat a smát se.

Pokud bych takové ženě mohla nabídnout nějaká slova, byla by to tato: dobré okamžiky jsou mnohem
lepší, než jsem si myslela, že je možné, a ty nejhorší okamžiky jsou mnohem horší – musíš být
naprosto přesvědčena o tom, že „tady jsem a nemůžu to udělat jinak” a Bůh bude ve všem s tebou,
dokonce i tehdy, a možná zvláště tehdy, když se ti zdá, že Bůh mlčí, spí nebo že dokonce chybí.
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Prameny:
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Můžete také navštívit naši facebookovou stránku Baptisté – Česká republika nebo facebookovou
skupinu Zpravodaj baptistických sborů
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